

Dagsorden

Studienævn: Studienævn for Religionsstudier

Dato: 27-02-2019- 10 -12.30

Lokale: Mellemøststudiers mødelokale

Punkter til drøftelse

1. Godkendelse af dagsorden (bilag)
2. Godkendelse af referat (bilag)
3. Meddelelser (bilag)
 - a) *Nyt fra studieleder*
 - b) *Nyt fra studienævnsekretær*
 - c) *Nyt fra studiesekretær*
 - d) *Nyt fra faglig vejleder*
 - e) *Nyt fra fagråd*
 - f) *Nyt fra RELIGIO*
4. Merit- og dispensationsansøgninger
5. Sager til behandling eksamen
 - Ændring til Kristendomsformer i oldtid, middelalder og reformati-
onstiden
6. Sager til behandling studieordninger (bilag)
 - Fortsat diskussion af revidering af BA, Kandidat og sidefag
7. Sager til behandling kvalitetspolitikken
 - Brobygning (*Årshjul*)
 - Høring om implementering af How to uni
 -
8. Andre sager til behandling
9. Sager til behandling undervisning
10. Eventuelt

Studienævnensformand / Studienævnsekretær
Tim Jensen / Tine Jambang

Referat af studienævnsmøde den 27. februar 2019 kl. 10.30-12.30

Til stede: Tim Jensen (TJ), Niels Reeh (NR), Thea Lindholm Kaspersen (TLK), Louise Funch Clausen (LFC), Rasmus Hagemann Pedersen (RHP), Nadja Bundgaard (FV) og Pia Hansen (PH)

Afbud: Olav Hammer (OH)

Referent: Tine Jambang

Mødet blev gennemført med følgende dagsorden:**1) Godkendelse af dagsorden (bilag)**

Tim Jensen (TJ) ønskede meddelelser vedr. Tiltag vedr. studiegruppeunderstøttelse og tiltag for at fremme akademisk skriftlighed og Tiltag vedr. udvidelse af aktiviteter med feedback flyttet til punkt 7: Sager til behandling: Kvalitetspolitikker. Herefter blev dagsordenen blev godkendt.

2) Godkendelse af referat (bilag)

Referatet blev godkendt.

3) Meddelelser (bilag)**a) Nyt fra studieleder:**

Møde med eksterne eksperter: TJ orienterede om, at han er blevet indkaldt til møde med eksterne eksperter. Mødet var fastsat til den 4.4., men bl.a. fordi TJ skulle nå at foreslå navne på eksperter og disse kontaktes af fakultet, blev mødet flyttet til 3. maj kl. 10-14. TJ har foreslået en religionsforsker fra Tromsø i Norge, Fagkonsulenten, Formanden for Aftagerpanelet, et menigt medlem af Censor-korpset samt en ældre kvote 2-studerende. Alle forslag er godkendt af fakultet og inviteret.

Faglig vejleder: Da faglig vejleder ophører medio april er der stilling opslået med frist 15. april.

Tutorer: Der er ligeledes slået tutorstillinger op. TJ forventer, at vi får 3 tutorer.

Originalsprog: TJ orienterede om et møde med 4 studerende samt Jens Peter Jensen (JPJ) om muligheden for vejledning i originalsprog-baseret emne (græsk), Der burde have været 8 studerende til mødet, men... Efterfølgende ser det ud til, at de alle fire vælger emne, som Jens Peter Jensen (JPJ) vil vejlede dem i.

Religio: TJ orienterede om, at der afholdes møde med bestyrelsen for Religio den 6. marts. Man skal drøfte den økonomiske situation. Der betales kontingent til foreningen, men tilsyneladende går hele beløbet til Religionshistorisk Forening og CHAOS. TJ forventer at mødet fører til afklaring, hvorefter en eventuel ansøgning om støtte til RELGIO fra studienævnet naturligvis vil blive behandlet.

Udsmykning: TJ orienterede om, at der har været møde for underviserrepræsentanter for de forskellige faglige enheder under Institut for Historie i forbindelse med udsmykning af væggene i mødelokalet.

Henvendelse fra Silkeborg Gymnasium: Vi har fået en henvendelse fra Silkeborg Gymnasium om evt. brug af elever der har undervisning i religion i forbindelse med indsamling af materiale til brug for forskning. Undervisere er blevet orienteret og vi har omvendt tilbudt Silkeborg, at de kan rekvirere foredrag og lign. hos Religionsstudier. Ergo: Vi har en ny kontakt ift. brobygning.

Plagiat: TJ orienterede om, at der igen har været en plagiatsag. TJ bad studienævnets medlemmer hjælpe med at gøre det klart for alle studerende, at de skal være påpasselige med at følge relevante regelsæt. Plagiat kan i yderste konsekvens føre til bortvisning.

Evaluerings: TJ har talt med den underviser, der manglede at svare på evalueringen

Åbent Hus: Der var gode tilbagemeldinger efter arrangementet Åbent Hus Kandidat 6. februar, hvor FV samt et par andre studerende repræsenterede uddannelsen. Åbent Hus Bachelor Lørdag 23. februar havde også et fint antal besøgende. Der var knap så mange til de to foredrag som i fjor. Der er ønske om at få årets plakat ændret og sikret at fremtidige forslag til plakat godkendes af SL.

Projektorienteret forløb: Ultimo marts afholdes der møde med de kandidatstuderende om projektorienteret forløb E2019 for at få dem gjort klar til efteråret.

Efteruddannelseskursus for gymnasielærere: Programmet er klar, og der er 40 tilmeldinger til dagen den 7. marts, hvor Niels Reeh, Caroline Schaffalitzky de Muckadell, TJ, Mikael Aktor og Mikael Rothstein deltager. TJ sørger for det praktiske sammen med PH. Relativt mange deltagere kommer fra Sjælland. I visse tilfælde deltager 5-6 fra samme gymnasium.

Undervisningspris: TJ orienterede kort om årets undervisningspris.

Studiestart 2019: Der bliver to dage til studiestart september 2019.

Udveksling: TJ har holdt møde med fakultetet om muligheden for udveksling med et privat universitet i Indien samt eet i Seoul i Sydkorea.

Vejleder bachelorprojekt: TJ har (ved en fejltagelse) godkendt en vejleder til et bachelorprojekt uden for nummer, dvs. før han har et

samlet overblik. Efterfølgende afventer han til han har samlet overblik.

Speciale: Der er godkendt nyt specialeemne for en studerende, der havde fået tildelt Katrine Frøkjær Baunvig som vejleder, men nu har fået Laura Feldt som vejleder. Desuden har TJ haft en samtale med en anden specialestuderende, som havde indsendt specialeemne 3-4 uger for sent. Forklaringen var en presset periode med personlige udfordringer samt praktikken.

4) Nyt fra studienævnsekretær

Tine Jambang (TNJ) orienterede kort om overgang fra SharePoint til et nyt digitalt system, SAGA, ved behandling af ansøgninger og merit og om at en medarbejder fra fakultetet vil komme på et møde og introducere SN-medlemmerne til det. SN ønskede intro på mødet den 1. maj.

5) Nyt fra studiesekretær

PH fortalte, at der fortsat var udfordringer vedr. systemet, der skal få projektorienteret forløb til at forløbe smertefrit. Der skal følges op så der sker en koordinering mellem fakultetet og SN, så procedurer hænger sammen. I efteråret 2019 bliver der tilmelding via papirblanketter, og der skal derfor ikke uploades noget.

6) Nyt fra faglig vejleder

FV vurderede, at Åbent Hus-arrangementet den 6.2. havde fungeret godt, men var overrasket over, at der var så få, der deltog i oplæggene. Til gengæld var der ret mange vedr. tilvalg. Der er fortsat mange vejledninger vedr. propædeutikken, som mange frygter. 3 studerende overvejer at tage arabisk eller hebraisk propædeutik på Aarhus Universitet. TJ tilføjede her, at det er vigtigt, at de studerende er opmærksomme på, hvilken slags arabisk, der udbydes, da der er forskel på hvad man kan nå at lære, og om det efterfølgende vil være anvendeligt. Propædeutik i hebraisk var en anelse mindre problematisk.

7) Nyt fra Fagråd

Thea Lindholm Kaspersen (TLK) gav udtryk for, at det nuværende fagråd fungerer godt med engagerede studerende fra alle årgange. De studerende er positive i forhold til ændringer foretaget vedr. undervisningen i latin. Man vil indkalde studerende til arbejdet med Axis Mundi (Religio). Man havde også refereret fra referat af Aftagerpanelets om diverse tiltag i forhold til en mere dynamisk hjemmeside.

TLK nævnte, at der var udfordringer ift. Religion på tværs, da Københavns og Aarhus Universitet ikke er tilstrækkeligt engagerede. TJ stillede sig til rådighed med henblik på at få etableret et samarbejde gennem henvendelse til studieledere på KU og AU. TJ bemærkede, at det nok kan det gøre det nemmere at få underviser opbakning, hvis undervisning ikke skal aflyses og anbefalede at lægge den slags arrangementer sent fredag og i weekenden.

Der havde været positiv evaluering af turen med Mikael Rothstein til Nationalmuseet, hvor 10-13 studerende deltog. Desuden havde man holdt møde om studietur til Brasilien for 2. semesterstuderende. Der var blevet givet udtryk for, at det var svært at nå at spare 10-15.000 kr. sammen. Der er p.t. 6-7 tilmeldte. Der havde været problemer med Facebook.

TLK nævnte en mulighed for, at Mette Nøddeskou (MN), som har været i praktik i Rom, kunne fungere som udvekslingskonsulent/kordinator. TJ supplerede med, at MN havde været hans studentermedhjælp og havde udført arbejdet meget fint, men at en institutionalisering af en studenterkoordinator vedr. internationalisering skulle drøftes både i SN og med fakultet.

8) Nyt fra RELIGIO

Rasmus Hagemann Pedersen (RHP) orienterede om, at der havde været afholdt et første møde, hvor man drøftede økonomien. Man er udfordret af, at det kontingent, man betaler, går til Religionshistorisk Forening og Chaos, og at der derfor ikke er penge tilbage Religio.

9) Merit- og dispensationsansøgninger

Se lukket referat

10) Sager til behandling eksamen

- *Ændring til Kristendomsformer i oldtid, middelalder og reformationstiden*

Studienævnet godkendte den foreslåede ændring med reeksamen efter hvert semester: 3 dages bunden hjemmeopgave, B/IB, intern censur, 6-8 normalsider.

11) Sager til behandling studieordninger

- *Fortsat diskussion af revidering af BA, Kandidat og sidefag.*

TJ erindrede om, at vi skal arbejde videre med revideringen af studieordningerne og opfordrede studienævnet til at forberede sig til

drøftelse på mødet i marts.

12) Sager til behandling kvalitetspolitikken

- Brobygning (*Årshjul*)
TJ oplyste, at vi er godt dækket ind: vi har god kontakt til gymnasielærerne. Bl.a. via efteruddannelsesdagen i marts for gymnasielærere. Vi har Studerende for en dag og praktik og deltager i alt andet.
- *Høring om implementering af How to uni*
Studienævnet tog fakultetets tiltag til efterretning og havde ingen bemærkninger. Studienævnet ønskede ikke, at vi skal være med i pilottest ved studiestart 2019
- *Tiltag vedr. udvidelse af aktiviteter med feedback*
Studienævnet var enige om, at vi gerne vil fortsætte med dette tiltag, da vi har gode erfaringer med det. Der skal ikke søges individuelt, men studienævnet vil søge midler til en samlet satsning. Studienævnet vil bede underviserne melde tilbage, om de vil acceptere fortsat satsning. De skal melde tilbage til TJ, som sender ansøgning, hvis accept. Fristen for ansøgning er den 20. maj.
- *Tiltag vedr. udvidelse af studiegruppeunderstøttelse og tiltag for at fremme akademisk skriftlighed*
Vi har været med i flere omgange i tiltag ift. studiegruppeunderstøttelse, og evalueringer har mestendels været positive. Hvis vi søger reduktion igen til undervisere, der vil fortsætte tiltaget, skal det ske på basis af deres erfaringer. FV nævnte her, at hvis studerende af en eller anden grund falder ud af en studiegruppe, så er det umuligt at komme tilbage, og man oplever derfor at stå meget alene. Dette kunne måske undgås, hvis man arbejder mere langsigtet og viderefører understøttelse til senere semestre. TJ tilføjede, at tiltaget primært er rettet mod studerende på 1. semester, og at en sådan ansøgning ikke kan rummes i dette tiltag. Det blev efter en længere drøftelse med diverse forslag og spørgsmål besluttet, at SN skal arbejde hen mod en ordning, hvor vi tilbyder støtte til studiegrupper igennem hele studieforløbet. TLK ønskede i samme forbindelse, at SN så på muligheden for at indføre flere gruppeeksamener, som man har på andre uddannelser. Dette ville fremme tilskyndelsen til at danne og arbejde i grupper. TJ vil gå videre og sondere terræn på fakultet mhp studiegrupper af mere langvarig art.

13) Andre sager til behandling

Intet

14) Sager til behandling undervisning

TJ orienterede om arbejdet med rekvisitionen (een underviser har undervisningsfrit semester, underviser der normalt varetager videnskabs-teori er ikke til disposition, og stillingen som adjunkt er ikke besat endnu) men at et forslag nu er klar, og studienævnet godkendte dette.

15) Eventuelt

- Louise Funch Clausen (LFC) orienterede om, at der søges en studenterrepræsentant til Akademisk Råd, og at hun skulle deltage i et møde med tidligere studerende på tværs af uddannelserne på SDU med henblik på at få hjælp til, hvordan de studerende bruger deres stemme i organer som Akademisk Råd. De studerende har brug for 'empowerment' i forhold til dette. Der er lagt op til at man skal supplere hinanden tværfakultært, og der er oprettet en Facebook-gruppe. TJ var enig i, at det er vigtigt, at de studerende bliver klædt på til at kunne bruge deres stemme i de kollegiale (demokratiske) organer og andre fora.
- TJ erindrede om, at LFC og NR var blevet bedt om at arbejde på oprettelsen af en alumneforening, og orienterede om, at han havde modtaget en oversigt over tidligere studerendes nuværende stillinger fra LFC. TJ bad dem være klar til at præsentere, hvordan de forestiller sig, at vi kan etablere en alumneforening på studienævns-mødet den 1. maj.

Næste studienævnsmøde er den 20. marts kl. 10-12

Tim Jensen
Studienævnsformand

/

Tine Jambang
referent